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t! Sprehajalka s psom ob zaledenelem Bohinjskem jezeru odkrije žensko truplo brez glave, medtem ko se 1 1

inšpektor Taras Birsa ravno pelje z novoletne zabave ... Sebastian Cavazza o vlogi inšpektorja v težko
pričakovani nadaljevanki TVS Jezero, o snemanju pri minus dvanajst stopinjah, o trendu tv-serij zunaj

in na Balkanu pa tudi o spletnem linču, umetni inteligenci, diktaturi čistunskosti in hipokriziji.
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66 Mraz r
led, soigralka in jaz,

dvanajst ur na čolnu, sredi jezera,
pri minus petnajstih stopinjah. Na
koncu sva se koncentrirala samo
na to, da nama ne šklepetajo

zobje, da nama od mraza ne pleše

mandibula. Resje bilo naporno, a
hkrati nepozabno.

Enkrat mi je rekel, da karizma pomeni stanje, Kriv je naš entuziazem. obskurnimi primeri, ki morda sploh ne pri- Že dolgo nismo v slovenski seriji videli
ko si popolnoma v skladu sam s sabo, s svojo dejo v časopisje, a de se mu zgodi primer, kot takega minimalističnega načina filmske
emocijo, ne glede na predznak. Takrat nisem Menda ste se že med prvimi navdušili je recimo truplo mlade ženske z odrezano igre. Vaši igralski kolegi so izjemni - Nika
razumela. Zdaj, ko ga opazujem, kako stopa nad kriminalnim romanom Jezero Tadeja glavo, to nanj deluje kot injekcija adrenali- Rozman, Jana Zupančič, Matjaž Tribušon,
čez prostor v kavami Rog, s samoumevnostjo, Goloba? na, ki mu požene kri po žilah. Kot nekakšen Nataša Barbara Gračner, Matej Puc ...
naravnostjo, kot da ne vidi oči za mizami, ki Navdušil sem se že nad Golobovim roma- afrodiziak. In ko se nenadoma znajde v sre- ... Gregor Čušin, Igor Samobor ... Vsi igralci,
mu sledijo, popolnoma prisoten, sam v sebi. V nom Svinjske nogice, in to še preden je do- dišču pozornosti, mu seveda to delno godi, s katerimi smo delali, so vrhunski. Mislim,
dobrem desetletju se je razvil v enega najbolj bil kresnika. Takrat sem iskal vsebine, ki bi delno v njem sproži pritisk, napetost. Zelo da problem slovenskega' filma ni v igralcih,
prepoznanih in iskanih igralcev v regiji in šir- me nagovorile, želel sem si narediti avtorski je ciničen, nekomunikativen, godrnjač. Je pa Nikoli ni bil. Res je, da filmska igra zahteva
še, temu primeren je zdaj tudi njegov filmski filmski projekt in v tem romanu sem našel tudi duhovit. Ko sem ga zdaj ponovno inter- druge veščine kot gledališka. In gledališka
opus, na IMDB ima do zdaj kar 57 naslovov. nekaj, kar me je vznemirilo. Zgodba protago- pretiral za zvočno knjigo, sem še enkrat vi- igra je, verjemite mi, v tem veliko bolj ne-

nista Janija me je v marsičem, sploh v krea- del, kako dobro je napisan. V njem je veliko izprosna. Sredi predstave ne moreš reči, stop,
66 tivnih krizah in pogledu na svet, zelo sporni- neizrečenega. Je introvertiran, skratka, zelo oprostite, tole mi ni ravno dobro uspelo, am-

njala na mojega pokojnega brata Damijana, v nasprotju z mano, z mojim habitusom. pak moraš biti v nenehni pripravljenosti, da
Na filmskem festivalu v Sarajevu so bile v slikarja. Hkrati pa sem v romanu prepoznal ne glede na to, kaj se ti zgodi med predstavo,
programu Predpremiere kar tri serije, v ka- nekaj, kar bi film žanrsko postavilo nekje Veliko se govori o ambicioznosti serije Je- ki morda traja tri, štiri ali pa deset ur, spelješ
terih nastopate: Sence nad Balkanom, Besa med filmom Michela Gondryja Znanost o zero, o razkošnosti tudi v produkcijskem do konca. Kamera je drugačen medij, ima
in Jezero. Programska direktorica Predpre- spanju (The Science of Sleep ) in filmom Ro- smislu. Omenja se številka okrog 700.000 druge principe, druge načine delovanja. In tu
mier Tina Hajon je rekla, da ste brez dvoma berta Zemeckisa Kdo je potunkal zajca Roger- evrov. je velika razlika, če priletiš z gledališke pred-
najbolj iskani igralec v regiji. ja ( Who Framed Roger Rabbit ). Tako bom rekel: to je bilo za naše razmere stave, kjer si igral Harlekina, naravnost na set
V bistvu sem imel srečo, da mi je Dragan Bje- razkošno, kot pravite, ampak to je bil mini- alpskega noir krimiča, ker ta v žanru zahteva
logiiič ponudil najprej vlogo v Montevideo, vi- Če se prav spomnim, ste ga prijavili na mum, s katerim smo lahko sploh kaj nare- popolnoma drug pristop. Ne samo v kameri,
dimo se, potem pa še v Sencah nad Balkanom, filmski center, da bi ga sami tudi režirali? dili. Tu gre velika zasluga Janiju Virku, Živi v zvoku, v teži atmosfere, v režiji, tudi v igri
to je bil po moje ključen trenutek, da so se Kaj se je zgodilo? Emeršič, Janezu Pircu, direktorici Nataliji zahteva drug pristop. To ni sitcom, to ni tele-
stvari tako zavrtele. Da sem naredil avdicijo Nič. Pri nas še vedno velja, da igralec ne Gorščak in Igorju Kaduncu, da so imeli jaj- novela, toni tv-drama, to je krimitv-dramska
za Beso, za vlogo v albanščini. In da sem tudi more biti režiser. Kaj pa Clint Eastwood, ca in se spustili v takšen zalogaj, kot Jezero serija. Alpen-noir. In to za sabo potegne pravi-
tukaj prišel čez rešeto ožjega izbora za jezero. Edward Norton, Dragan Bjelogrlič? Izkušenj je. Tu gre za filmski način dela, zato je tudi la igre. Upam, da nam je uspelo to zamakniti
Dejstvo je, da so serije na neki način reanimi- na snemanju in v postprodukciji imam več proračun drugačen. Treba pa si je prizna- in da bo Slovenija po skoraj več kot tridesetih
rale televizijo. Vsi smo se bali, kaj se bo ob pri- kot večina naših režiserjev. Preberem vsaj tri ti, da v tem še vedno krepko zaostajamo za letih dobila produkcijo nacionalne televizije,
hodu interneta zgodilo s televizijo, ampak kot scenarije na mesec ... Čeprav sem imel vse Balkanom, vsaj za polovico proračuna, časa ki se lahko kosa pravzaprav s katerokoli se-
vidimo, je nastal nov hibrid, on demand, TV na pripravljeno, scenarij, storyboard, predra- in vsega, kar je s tem povezano. Serije Sence rijozunaj.
zahtevo. V to vstopajo tudi veliki avtorji, kot je čun, celotno produkcijsko shemo, nisem do- nad Balkanom, Časopis, Uspeh ali Besa imajo
Martin Scorsese. Deset let je iskal sredstva za bil dovolj točk. In potem ko je izšel Golobov vsaj trikrat večje proračune, s tem da je tam V Jezeru vohaš led, sneg, mračnost, ves čas
projekt Irec, in če mu ne bi prišel naproti Ne- roman Jezero, sem bil kot fan Joja Nesba in delovna sila cenejša, veliko lažje se da dogo- visi slutnja nečesa ...
tflix, ga najbrž sploh ne bi posnel. Šele potem Stiega Larssona navdušen, da je nekdo na varjati za snemalne lokacije in s sponzorji. Vesel sem, da to pravite. Kar potrjuje, da nam
sta se pridružila tudi Al Pacino in Joe Pešci. Te našem prostoru ustvaril tak krimič, z vrhun- Ko snemaš pozimi, imaš problem s svetlo- je uspelo to, za kar smo si vsi do zadnjega pri-
platforme so renesansa televizije, ki je nihče skimi dialogi in z vso mračno atmosfero, ki bo. To pomeni, da vstajaš ob štirih, da si ob zadevali. Da serija v tem času diha in živi z
ni pričakoval. spada zraven. Ko me je klicala ekipa z RTV, petih v maski, ob šestih na snemanju, ob pe- miljejem, v katerem se dogaja, verodostojno

Janez Pirc, Jani Virk, Matevž Luzar in Kle- tih greš domov. Potem so tukaj zelo hladna in intrigantno. In odpira vprašanja, predvsem
Oskarjevec Alejandro Gonzalez Inarritu men Dvornik, sem šel z veseljem na avdicijo, nočna snemanja. Bilo je zelo naporno. Lah- zato, ker vzpostavi točko identifikacije. Se pra-
mi je ravno letos v Sarajevu rekel, da so ko rečem, nisem imel časa, da zares vdah- vi, če se gledalec lahko identificira s to zgodbo,
televizijske serije spremenile način naracije, Zanimivo, koliko bralcev in bralk romana nem, nobeden od nas. Ekipa, vsem kapo dol ga mi lahko posrkamo vanjo in ga premakne-
Ijudje ne znamo več uživati v dolgih kadrih, mi je reklo, da je Tarasa Birso, ciničnega, in še enkrat hvala! Pri Sencah in Besi, reci- mo na drugo tirnico. V fikcijo. Da se to zgodi,
Postajamo čedalje bolj nestrpni, hočemo introvertiranega kriminalističnega inšpek- mo, smo imeli ves čas na voljo dve snemalni moramo najprej verjeti odnosom med liki,
hiter rez, nenehno akcijo, v smislu, dajte mi torja, že med branjem kriminalke videlo ekipi, kar pomeni, da lahko z drugo ekipo dialogu,
nov umor, novo truplo, naredite nekaj. kot Sebastiana Cavazzo. sočasno snemaš drug prizor, posnameš več
Že, a s tem je tako kot v gledališču. Lahko greš (Nasmešek.) Priznam, da sem že med bra- materiala ... Dialogi so zelo zares. Ne pojasnjujejo, deiu-
gledat stand up, lahko greš na performans ali njem knjige začel razmišljati, kako bi se ga Zdajle mi je prišel na misel prizor. Mraz, jejo. Ste imeli možnost vpliva nanje?
na klasiko. In če se boste odločili, da greste igralsko lotil, zgodba je kar klicala po ekrani- led, soigralka in jaz, dvanajst ur na čolnu, Sem. Znotraj lika Tarasa, seveda, njegovih rep-
na predstavo Tomija Janežiča še ni naslova, je zaciji, čeprav nisem vedel, ali se bo kdo spus- sredi jezera, pri minus petnajstih stopinjah, lik, njegovega humorja. Izboril sem si možnost
to čisto neke druge vrste doživljajska izkuš- til v tak projekt. Eden mojih ljubših igralcev Na koncu sva se koncentrirala samo na to, da improvizacije na setu. Dvornik in Luzar sta mi
nja kot stand up Louisa C. K. Čeprav je oboje Števen Berkoff je vedno govoril, kako je tež- nama ne šklepetajo zobje, da nama od mraza na snemanju kdaj dovolila, da repliko povem
vrhunsko. Še vedno verjamem, da če imamo ko igrati Shakespearjevo klasiko, ker ima ne pleše mandibula. Res je bilo naporno, a po svoje, da se nanjo odzovejo soigralci, ker
na voljo butično produkcijo in na drugi stra- večina ljudi v glavi Laurencea Olivierja, ki je hkrati nepozabno. Cela ekipa je držala sku- to po mojem lahko oživi prizor. Tarasa sem
ni, recimo ji mainstream, da se bodo našli s svojim Hamletom, Rihardom III. in Othel- paj, drug drugega smo vzpodbujali, da bi v sproti globlje spoznaval med snemanjem. Če
ljudje, ki bodo izbrali art film. Trend serij se lom postavil nekakšno merilo: in to se potem teh razmerah, ki so bile sicer veliko boljše sem vmes začutil, da Taras ne bi naredil tako,
je razplamtel v vseh žanrih. Netflix denar od kot hologram izrisuje na odru vsakič, ko se v kot marsikdaj v slovenski tv-produkciji, a kot je bilo predvideno, sem poskusil drugače,
naročnin, ki jih dobiva po svetu, vlaga nazaj v teh vlogah pojavi kateri od drugih igralcev. vseeno zelo težke, naredili največ. In sem jima hvaležen, da sta mi to dovolila,
produkcijo in promocijo na filmskih festivalih In podobno je s knjigo. Dejstvo je, da ima Čeprav dialogi delujejo mimogrede, za njimi
svetovnega formata. Raziskujejo, producirajo vsaka bralka, vsak bralec, ki je bral jezero, Razlika je torej tudi v tem, da se je ta stoji resna Golobova študija. Vsi smo se potem

in razvijajo nove vsebine, nove forme, nove svojega Tarasa. Vsak od nas si ga slika po svo- serija snemala na filmski način? trudili, da dialog ne bi bil pojasnjevalen, kot
žanre. ji psihologiji in empiriki. Za vsakega igral- Ja, to je velika razlika. Najprej master ali to- pravite. Zahvala gre tudi vsem scenaristom.

ca je izziv oživeti lik, ki je napisan samo na tal, potem polbližnji posnetek enega igralca, Težava slovenskih scenarijev je, ker se zgod-
In zdaj k Jezeru. Prvi gledalci so navdušeni, papirju, da deluje spontano in verjetno. Da nato "bližnji, potem ponoviš prizor, s polbliž- ba običajno pojasnjuje z dialogom. Vsakršno
Čudoviti pejsaži Bohinjskega jezera, izjem- pred gledalcem zaživi na novo. Da je živ. njim in z bližnjim kadrom drugega igralca, pojasnjevanje je v tem žanru odveč. Zgodbo
na fotografija, filmska igra, dobri dialogi, potem se snemajo detajli ... Seveda je za naše pelješ s filmskim jezikom, dialog je samo sme-
pravijo mnogi, ki so na Uffu videli prva dva Se vam je zdel Taras Birsa zelo živ? razmere to še vedno velik proračun, a za ta tana na vrhu torte,
dela. Ste zadovoljni? Zelo. Živ je v tem, da je ubit v sebi. Da je v budžet se komaj posname en celovečerni
Ja, mislim, da smo naredili dobro stvar. sebi potlačil ambicijo po plezanju, daje nehal film. Mi pa smo posneli šest petdesetminu- Kako je sploh videti avdicija za uveijavlje-

piti, omejil svoje socialne stike na minimum, tnih nadaljevanj, se pravi tri celovečerce, nega igralca, ki ga hočejo v Sterilnih pro-
Kdojekriv? In tako životari skozi življenje, se ukvarja z čeprav se to pri končnem izdelku ne opazi. jektih na ozemlju nekdanje Jugoslavije �
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£6 In potem ti mule servira idejo,

misel, ki mu prileti, ne vem, od

kod, in se ti zdi, da je to najboljša

stvar, kar si jih do zdaj slišal. Čez

kakšen teden, dva si rečeš, čakaj,

ali mi ni mule rekel nekaj takega,

kar sem prejle slišal reči Slavoja
Žižka? Tako da ... jaz ne bi podce-

njeval mladih generacij.

pa tudi v tujih produkcijah? Zakaj je bila i

sploh potrebna za Jezero?
Če me sprašujete, kako je z avdicijami za tuje |
produkcije, to zadnja leta poteka predvsem

tako, da igralec sam posname video s tekstom. \

O tem je razlagala že Katarina Čas, ki je I
tako prišla do vlog v Volku z Wall Streeta, |

za film z Alom Pacinom in drugimi ... Kdo

Jaz, se snemam sam, z replikami mi včasih po- .

lažje, ker se ukvarjam z videom in fotografi- '
jo in imam vse te zadeve, luči. ozadja, kamc-

re in mikrofone, doma. Sicer pa moraš imeti

Bili ste na avdiciji za film angleškega reži-
{

*l|jp
serja Dannyja Boyla, avtorja Trainspottin-

ga, Revnega milijonarja, Steva Jobsa? Kdaj?

Ah, to je bilo že pred kakimi osmimi len ><i •
njegov psihološki triler Irance. Moral bi igrati - >•

pajdaša Vincenta Cassela, bil sem v ožjem iz- f
boru za vlogo, ampak se je zataknilo pri termi- •
nih v MGL. Dolga zgodba, nima veze. Ho< un

reči, da se avdicije običajno ne delajo več iz oci

v oči z režiserjem m ožjo avtorsko ekipo, am-
pak pošlješ svoj posnetek,

V Besi ste naredili izjemen lik, v albanščini £i
skoraj brez naglasa. Zdaj po vsem Balka-
nu ne slovite samo kot George Clooney,
ampak tudi kot igralec, ki obvlada jezike,

dialekte, od bosanščine, srbščine pa do
portugalščine, nemščine in zdaj albanščine.

Za Bcso sem najprej delal avdicijo za eno od
glavnih vlog, potem pa so Angleži predlagali,

da bi naredil še avdicijo za Agima, Albanca, In
tako so me poklicali Dušan Lazarevič, režiser
serije, ter producenta Tea Korolija in Igor Sto-
imenov, ali bi poskusil narediti še prizor v al- !

•• •

igra Gresa Pallaska. >!Ⴈ倅
•• �'

Čeprav ste se še pred leti pritoževali, da - vz
večinoma dobivate vloge ljubimcev, to že
nekaj časa ne drži več. Razen pri Prebuja-
njih Petra Bratuše pa deloma v Mazzinijevi -

Izbrisani.

Ko mi je Mazzini rekel, da me v filmu Izbri- ,
sana hoče za vlogo ljubimca, sem mu najprej
rekel, Miha, pa ne menda še ti (sme/?). Najprej
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66 Kdo se je ukvarjal z nami? Brez
izpita in brez čelad smo divjali

z motorji, se cele dneve fijakali

zunaj, pa nikogar ni zanimalo, kje

smo. Prvi dan šole so šli s tabo
starši, drugi dan si šel že sam. Zdaj

pa moraš z njimi hoditi do petega
razreda. In potem otrok pride v
zaprto kletko, kjer mora sedeti pri
miru, poslušati, dvigovati roko.

preberi scenarij, je rekel. In sem ga. In sem z Poleg humanitarnih katastrof in podneb- Hauerja v Iztrebljevalcu. Replikant, ki se upre programskem jeziku, ki določa algoritme, po
veseljem sprejel vlogo. Ta film je zelo dober, nih vprašanj je gotovo eno bolj perečih tistim, ki so ga ustvarili. Ali Sean Young v vlo- katerih določen program deluje, ne gre samo
zelo zrel debitantski film. Problem je, ko ti vprašanj zahodnega sveta prav pripetost gi replikantke, ki jo preiskuje Harrison Ford za binarno logiko. Ne gre samo za plus in mi-
ponudijo ljubimce v slovenskem filmu, kadar na telefone in z njimi na družbena omrežja, in ne more ugotoviti, ali so njeni spomini o nus ali samo 0 in 1, obstajajo še če, kdaj in ali.
ti liki nimajo skrite agende, ampak je vse na aplikacije, nadzor, kar generira potencialno pajkovi mreži, njena solza, znak, da ni robot, Hkrati se mi v spomin prikrade lekcija iz učbe-
prvo žogo. Mačo tip, ki ga žene zgolj strast, vodljivost, uspavanost generacij. ampak človek. In se vanjo zaljubi. nika za francoščino, kjer je bil zapisan aksiom,
dajmo se dol, pokažimo njegovega lulčka, nje- Lahko se sprenevedamo, da beguncev prej ni- s katerim sem se že na gimnaziji strinjal. Ra-
ne joške in rit, in to je to. Lahko fukaš pred ka- koli ni bilo. Bili so, vedno, v vseh zgodovinskih Nekaj podobnega se zgodi tudi v filmu A. čunalnik je pameten toliko, kolikor mu bomo
mero, ubijaš, jemlješ drogo, vse je eksplicitno, obdobjih, odkar obstaja človeštvo. Sicer sam I. Rising, kjer ste kozmonavt na poti na dali ukazov, naj bo pameten, oziroma bo delo-
ne smeš pa nikogar poslati v kurac, ker bodo verjetno ne bi bil mešanica slovenske, italijan- misijo in se zaljubite v androida, ki ga igra val v smeri, ki mu jo bomo mi začrtali. Kakšno
to gledali otroci in moramo paziti na jezik, ske in črnogorske krvi. Lahko se spreneveda- pornozvezda Stoya. smer mu bomo začrtali, pa je vprašanje. Tu je
Dvolično! Ne, to me več ne zanima. mo, da podnebne spremembe prihajajo šele Že ko sem prebral scenarij, se mi je zdel za- nevarnost, ki se je vsi, ki se s tem ukvarjajo,

zdaj, ne, to se dogaja že zelo dolgo, a se nismo nimiv kolaž med Solarisom Tarkovskega, Ku- bojijo. Kaj če bo android preskočil v nekaj, če-
Kaj vas torej zanima v tem smislu? zganili. To, kar se zadnja leta dogaja v digital- brickovo Odisejo 2001 in Scottovim Iztreblje- sar sploh ne razumemo?
{Nasmešek.) Zame je eden najlepših erotičnih nem prostoru, se pa dogaja s takšno hitrostjo valcem. Nekakšen Lazarjev hommage retro
prizorov v Klavirju režiserke Jane Campion in tako vseobsegajoče, da tega res ne moremo sci-fiju, malo v maniri art filma, seveda v okvi- Vidim, da ste zelo na tekočem z zadnjimi
med Harveyjem Keitelom in Holly Hunter, ignorirati. Ko smo pred tremi leti snemali ru proračunskih možnosti. Ko sem prebral tehnološkimi trendi. Kako kot oče vidite
ko sedita za klavirjem, in on s prstom zatiplje znanstvenofantastični film A. I. Rising, smo z scenarij in privolil v projekt, nisem vedel, da nove generacije?
luknjo na njeni nogavici in počasi, medtem režiserjem Lazarjem Bodrožo in ekipo inten- bo za to vlogo zasedel pomozvezdo Stoyo, ki Kako jih vidim? Takoj, ko se rodijo, že imajo
ko ona igra, vrta vanjo in jo širi. Fantastično, zivno raziskovali umetno inteligenco, prever- pred tem ni imela prav veliko izkušenj s film- v možgane integriran zadnji operacijski sis-
Jaz sem, recimo, nor na serijo Skrivnost jezera jali smo vse zadnje raziskave na tem področju, sko igro. Rekel sem, da mi je vseeno, kdo igra, tem (smeh). Potem pa udarijo v ta svet tukaj
(Top of the Lake) Jane Campion. To je noro. Če danes v iskalnik vtipkate artifidal intelli- če nam bo uspelo povedati to zgodbo in če bo in zdaj, kjer jih spet prestreljujejo vse mogoče
Ženska režiserka, močni ženski liki ... Ženske gence, umetna inteligenca, humanoidi, andro- ta kemija, ki naj bi jo imela Milutin - človek in informacije in dražljaji. Tarnali so čisto svoj
imate drug način vstopanja v zgodbo, v like,

4
planet. Kdo drug piše trende, če ne ravno pet-

ve nas vidite drugače, čisto druga poetika, * v* najstletni mulci, ki ne vedo še čisto, kaj se jim
torej krimi drama.

Ⴈ倀

hormoni senzibilnost

negativca, da se lahko junakove lastnosti zrca- smo prezaposleni, toda oni to nosijo. In po-

tudi v Bratuševih Prebujanjih, v drami Aleksi ne vem, od kod, in se ti zdi, da je toႨ倀 najboljša

erotični odnos z androidom, ki ga spremlja na takega, karsem prejle slišal reči Slavoja Žižka

O čem ste sanjali kot otrok? Ko sem jb \
Oba vaša sinova sta že odrasla, uspešna v

vaju prvič srečala še kot najstnika, oba svojem poklicu. Jakob Mark z umetniškim

po očetovi poti, bo to vaš brat dvojček jšOŠႨ倀ꀀ
mm Super sta oba. Mark' še trenutno išče v glas-

Damijan. P a študira na naravoslovnotehniški
ekspresivnosti. Sem zelo normalna,

na polno. (Pomolči.) Kaj ste me vprašali? Kaj hm, kaj naj rečem. Z Dajcem sva bila bolj div-
sem sanjal kot otrok? Ne vem, da bom recimo idi, boste videli, kaj vse je že narejeno. Silikon, Nimani - android, na filmu delovala. In mis- ja. V socializmu je bilo tako, da smo bili mulci
zrasel še deset, dvajset centimetrov in da bom lateks, ne zaznaš razlike med tem in človeško lim, da je naredila genialno vlogo. Zelo načita- bolj ali manj prepuščeni sami sebi. Ko sem jaz
naslednji Michael Jordan. Ali da bom postal kožo, s tem da se android že odziva, odgovarja na, pametna ženska. Ima pač rada seks, uživa v dobil otroke, so otroci postali projekt. Kar na-

neaziatski Bruce Lee (nasmešek). Vse to, kar na tvoja vprašanja, ti pomežikne, se nasmeje seksu pred kamero, in tega ne skriva. Zanimiv enkrat je to postal projekt. Kdo se je ukvarjal
zdaj snemajo studii Marvel (Marvel Cinema- ali nagrbanči čelo. Vse to smo pričakovali, a če je ta melodramatični trenutek v znanstveni z nami? Brez izpita in čelad smo divjali z mo-
tic Universe), torej vsi filmi o superherojih, kogarkoli od teh IT-inženirjev vprašamo, kako fantastiki, saj smo pred tem videli Gravitacijo torji, se cele dneve fijakali zunaj, pa nikogar

vse to, proti čemur se Scorsese bori, vse to hitro in v kaj se bo vse to razvilo, bo vsak rekel: Alfonsa Cuarona z Georgeem Clooneyjem in ni zanimalo, kje smo. Bodi ob osmih doma in
sem sanjal. In bolj ko sem odraščal, vedno bolj ups! Ups zato, ker vse to žeje, samo da mi tega Sandro Bullock, pa Ex Machina, Ono Špika Le- na svidenje. Prvi dan šole so šli s tabo starši,
sem sanjal o tem, da bi bil raje eden od herojev še ne vemo, znanstveniki pa ne vedo, v kaj se eja ... Mi smo v tem času snemali A. /. Rising drugi dan si šel že sam. Zdaj pa moraš z njimi
pri Martinu Scorseseju, ki so bolj na tleh, bolj vse to lahko razvije. in nismo mogli vedeli, da bodo ti filmi prišli hoditi do petega razreda. In potem otrok pri-

realni. Od nekdaj sem občudoval drame s pri- ven. Vse to se navezuje na umetno inteligenco, de v zaprto kletko, kjer mora sedeti pri miru,
okusom kriminalnega žanra. Lovec na jelene Eden največjih strokovnjakov za umetno na možnost soobstoja humanoida in človeka, poslušati, dvigovafi roko. In po šoli spet pride
Michaela Cimina. Še vedno zame eden boljših inteligenco dr. Kai-Fu Lee je v pogovoru Nihče ne ve, kaj bo. O tem se sprašuje že Asi- v varovano okolje, vse obšolske dejavnosti in
filmov. Pa Izžarevanje ( Shining ), tudi Kubric- s kolegom Lucijanom Zalokarjem za SP mov. Določene vizije filmskih avtorjev so sve- treningi, vse je pod nadzorom, nima več pros-
kova Lolita. Težko grem zdaj mimo nekaterih rekel, da bodo znanstveniki morda nekoč tle, druge zelo mračne. tora. Kje smo se mi igrali in kje se igrajo oni
filmov, ki so verjetno za vedno pustili pečat znali poustvariti celoten spekter človeških - za mrežo, kot v zaporih! Ni jim lahko, novim

name. Spomnim se, da sem, ne več kot otrok, čustev, vendar to ne pomeni, da bodo znali Kaj je torej po vašem svetlega pri ljubezni generacijam, samo to bom rekel,

pri štirinajstih nekje, sanjal o tem, kako bomo stroji ljubiti in biti ljubljeni na način, ki je med androidom in človekom?
s prijatelji čez dvajset let lahko sedeli vsak na ljudem edinstven. Takoj ko ste rekli ljubezen, je to dobro (nasme- Biti v nenehnem stiku s telefoni, ki postaja-

drugem koncu sveta in med pitjem koktejla To je najbrž edino, v čemer se bomo vedno šefe). Z mojim najboljšim prijateljem Krisom, jo podaljški naših rok in možganov, kako to
skupaj igrali nogomet. No, te sanje so se ures- razlikovali. V empatiji, v čustvu ljubezni. A ki je zelo poseben človek, glasbenik, hkrati pa vpliva na razvoj mladih možganov, v kaj se

ničile s pojavom play stationa in pametnih te- prav to je tisto, kar avtorje najbolj vznemirja, tudi vrhunski računalniški programer, IT-je- bodo razvile najmlajše generacije, je najbrž
lefonov (smeh). Poglejmo samo tisti kultni monolog Rutgerja vec, se velikokrat pogovarjava na to temo. V eno od ključnih vprašanj te civilizacije. �
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66 Trump lahko reče karkoli,
lahko ga še stokrat javno spletno

linčajo, pa bo še najprej govoril

neumnosti in, kar je še huje, jih

tudi počel. Ko pa običajen človek

pove, kaj si misli, se lahko nekdo

vtakne, vzame izjavo iz konteks-

ta, jo izpostavi na spletu, in hitro

se mu pridružijo še tisti, ki samo
čakajo na ta trenutek.

Gotovo ne vemo, kakšen učinek ima to hitro se mu pridružijo še tisti, ki samo čakajo
se tega ne mo- na ta

remo povsem preprečiti. Moja dva sta
druga generacija, a takrat so bile računalni- Ne govorite nujno o povezavi z gibanjem

Ⴈ倂倂倃愊蔐ꡐे৭̘̙�Ⴈ倅倅蔀─㌀┒唀セႨ儊蔀⠀──㌀─┐ꡑ�BErႨ倃  怅倅愊蔐ꡐΎӋške igrice in se spomnim, kako sva se z njuno ttjaztudi, ttmetoo?
Vf .inpr*: * Ⴈ倄턊蔀─䨀䴀圀mamo borila, da jih spraviva stran, ven, na To je drugo. Pozdravljam to gibanje, je bil

'iHr ' ' »p igrišče. In zdaj, po vseh teh borbah, mi reče- ; skrajni čas. Seveda prinaša tudi nekaj kolate-

\mK Hpg ■?■.* * # fl| '
--iG « i ta: hvala, ker si naju usmerjal v šport, knjige, ralne škode, a v osnovi je to nujna evolucija

■*' *?5| '■ ' Jpr 1 -|i& filme- Ker sem raje videl, da padeta po asfaltu nove vzpostavitve moško-ženskih vlog. Moški

I*. ; JL ‘fjh ' v ' i* 5**”' ' 1 s hokejsko palico, kot da se zaletita v kande- se mora v času, v katerem živimo, vzpostaviti
■p •. % W - ' laber s telefonom v roki. Ampak tudi s tem na novo. Z vsemi temi restrikcijami, kot so se-

Ⴈ倀 : Ⴈ倀
» -G Ⴈ倀' ; se moramo sprijazniti. Vsaka generacija ima ksistične izjave, ki so se še včeraj zdele samo-

s‘ ' Ac
? : Ⴈ倀 G

Ⴈ倀 1 svoje značilnosti, svoje skušnjave, svoje izzive, umevne in so zdaj pod drobnogledom. In to je

.
' : Kako naj jim mi povemo, kaj morajo početi, če prav: premisli še enkrat, kaj boš rekel, kaj si

.:: x;:s?Ⴈ倅适 :,.; !
mt * smo zanje dinozavri? Sami si bodo morali iz- rekel, bori se znotraj teh gabaritov, ki so ti zdaj

lrl||lt 'A--' i : -W boriti svojo pot. na razpolago, in najdi rešitev. Saj vseh tistih

0Ⴈ倀 j G* mehkužcev, ki si itak ne upajo ženske povabi-

jk&a Čeprav se včasih zdi, da že dolgo živimo ti na zmenek, to ne bo prizadelo. Bo pa težje
':slil i§ jHBfc-/

y
:, l|I Matrico, da so inženirji ustvarili prefinjeno j zanikanim hlodom najti pot do kultiviranega

lik |B| orodje za ustvarjanje novih potrošnikov z pogovora. In kar naj jim bo! Ne bodo mogli

: v r SSB uspavanimi možgani. pijani za vsako čez šank kričati seksističnih

Ⴈ傄ဂ뀄倂뀀 Saj je Matrica, saj gre za načrtno zasvojevanje, opazk. Pa saj to verjetno že tako počnejo iz
ijjႨ倂倀 vzgajanje potrošnikov, vse to je res. Ampak frustracij, ker večina žensk s takšnimi ne bo

fift: JlB| tukaj ne morete proti evoluciji. Proti temu se zapravljala časa.
Mir. jP||B ne da boriti. To je boj z mlini na veter, s tem Moški smo in smo bili od nekdaj čisto preveč
B? )d| da so telefoni in tisti, ki stojijo za tem, precej zaverovani sami vase. A to je v moški naravi,

Efe «|< močnejši nasprotnik kot mlini na veter. Lah- tega nam ne morete zameriti. Mi moramo ime-

•* •>*
ko pa mladim pomagamo to usmeriti v nekaj, ti ta drajv, ta gon, jaz imam prav, jaz bom rešil

JjujGz: kar jih zanima. Splet je po drugi strani tudi svet. Hočem reči, zaradi tega nas ni treba linča-
genialno orodje za odkrivanje novih stvari, ti. Malo pazljivosti z obeh strani, malo manj pa-
informacij, širjenje znanja. Seveda imaš na rafraziranja in manj iskanja skritih pomenov.

|4 spletu vsebine v stilu »helou, sem lušna, mla- i Vendar ta politična korektnost, to licemersko

fႨ倅退 da, seksi, dajmo se imet fino«, imaš pa tudi | čistunstvo ne prinaša vedno samo dobrega.

M|HHn vsebine, kjer mulci gledajo youtuberja, ma- i

Ⴈ倂뀂넊蔀⬀ lega nerda, piflarja s kapico s šiitom, ki ga ne | Vitomil Zupan bi bil presenečen, kako hipo-

f razumejo čisto, kaj govori, a morda bo prav ta j kritski je postal ta svet.
BF fflHB piflar nekoč njihov šef. Poglejmo samo Jor- Ali pa Baudelaire ali Bukovvski. Da markiza de

MErBF dana Petersona, ki je obnorel mlade. Moram Sada niti ne omenjam.
L JHtmB reči, da mi gre tip vrhunsko na živce, včasih
W se pa vprašaš, čakaj, čakaj, nisi mi slabo razprl Moram reči, da se mi je zdelo vedno zani-

Ⴈ倂倂耀 nekega problema. Ni čudno, da si nagovo- mlvo, kako je zahodni človek, poln pred-
■- teB W ril generacije mladih. Hočem reči, da me ne sodkov in obsodb, markiza de Sada uvrstil

m zanima, ali sesljaš, fafljaš, ali si v beli majici v klasiko zahodne filozofije.

f. s kapico s šiitom ali v črnem sakoju, zanima Zakaj? Preprosto. Ker je tudi vse to, kar razi-

Ⴈ儊蔐ꡐ̘̘Ύ j me, kakšne inovativne vsebine mi ponujaš, skuje, del človekove psihe. Ker de Sade pred-
M o čem mi govoriš. Aha. To pa tudi mene za- stavlja temno plat človeštva, našo senco.

Ul Ⴈ倀 nima. LeVs talk about it. Morda jim moramo

Ⴈ儊蔐ꡐ靰̘ pomagati pokazati tudi ta aspekt spleta. Kje ste nabrali vso to modrost?
No, brez cinizma, prosim (nasmešek). Mislim,

Ⴈ倂耂퀂倄턊蔀─ Kako gledate na vse bolj pereč fenomen da ravno Peterson nekje govori o igralcu, ki

Ⴈ倂倂倀 spletnih linčev? Ne nazadnje ste bili temu , se mora na neki način sprehoditi od teme do

Eb priča zelo neposredno, ob izgubi vašega svetlobe, od temnega angela do arhangela, da
iB prijatelja, igralca. bi na neki način prehodil vso mesenost in du-
B To so težke stvari. Splet nam je omogočil, da hovnost človeka kot takega. Da bi vse to vmes

JE Ⴈ儊蔐ꡐ̘ izrazimo svoje mnenje javno, hkrati pa je lahko odigral. In v tem se moram strinjati z
IB Ⴈ儊蔐ꡐο vzpodbudil morje nezadovoljnežev, ki samo njim. Za igralca je pa dobro, celo nujno, da se

JB !■ čakajo na priložnost in se priključijo. Ampak sooča s to celotno mavrico vsega, kar človek je.
Jfl| * večina teh vampirjev se skriva za psevdonimi

jBE Ⴈ儊蔐ꡐ̘ in avatarji, redko kdo bi si upal zapisati isto j To je lepo rekel Jernej Šugman, da moraš
ffl| Ⴈ儊蔀── abotno stvar, če bi se moral podpisati z ime- j kot igralec postati odvetnik svojih likov,

jMB| ! nom in priimkom ter zraven dodati svojo fot- i da moraš v sebi najti vzgib za vsa, Še tako
jflBB / ko. Po drugi strani pa opazujem in vidim, da se zavržna dejanja.

polje svobode govora vse bolj krči. Ne govorim Gotovo. Upravičiti, začutiti vzgib, razumeti,
1

s 0 sovražnem govoru, tega preziram! Ta pro- brez obsodbe. Kot Hamlet moraš upravičiti to
BBSႨ儊蔐ꡐ̘৭ f •

vincializem, ki se je razrasel v vse pore družbe, razdvojenost, pa čeprav intimno obsojaš stra-

BElpMiႨ儊蔀 / t0 se m * z< Ⴈ倀ꀀ1 Ⴈ倀atastr °f a - Trump lahko reče kar- hopetce in omahljivce, moraš začutiti Hamle-

TSႨ倃退퀀**
■ » / koli, lahko ga še stokrat javno spletno linčajo, ta v sebi, se vprašati, med čem koleba. In isto

JuႨ倄퀄뀄퀄퀄ꀄ퀀 / pa bo še najprej govoril neumnosti in, kar je velja za morilca, za posiljevalca, za najbolj za-

J / še huje, jih tudi počel. Ko pa običajen človek ! vržen lik.

BEEႨ倃� / • pove, kaj si misli, se lahko nekdo vtakne, vza-
BBBI F" '■ ‘ . • •• - me izjavo iz konteksta, jo izpostavi na spletu in
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